

## Historical Papers Communications historiques



### Papers not Printed/Communications non imprimées

Winnipeg 1970  
Volume 5, Number 1, 1970

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/030734ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/030734ar>

[See table of contents](#)

#### Publisher(s)

The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada

#### ISSN

0068-8878 (print)

1712-9109 (digital)

[Explore this journal](#)

#### Cite this document

(1970). Papers not Printed/Communications non imprimées. *Historical Papers / Communications historiques*, 5(1), 220–220. <https://doi.org/10.7202/030734ar>

All rights reserved © The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada, 1970

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

**érudit**

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

## PAPERS NOT PRINTED COMMUNICATIONS NON IMPRIMÉES

Unfortunately, it is not possible to print all the papers presented at the Annual Meeting in Historical Papers. The following, therefore, do not appear in this issue: some are to be printed elsewhere. Persons interested should contact the individual authors.

Malheureusement, il est impossible de faire paraître dans Communications Historiques tous les travaux présentés à la réunion annuelle. Les titres suivants n'ont pu être imprimés dans ce numéro: quelques-uns, néanmoins, seront publiés ailleurs. Les lecteurs intéressés n'ont qu'à s'adresser personnellement aux auteurs.

- L'influence de Lamennais sur Mgr Lartigue, 1<sup>er</sup> évêque de Montréal,  
par François Beaudin, Québec.
- La participation des Jésuites de la Nouvelle-France  
à la mainmise sur la Baie d'Hudson, par Adrien Pouliot, s.j.
- Filmer's Patriarcha and the American Loyalist Predicament,  
by M. K. Singleton, University of Manitoba.
- William Lyon Mackenzie: the Persistent Hero,  
by F. H. Armstrong, University of Western Ontario.
- George-Étienne Cartier and the North-West,  
by Henry B. M. Best, York University.
- Bishop Taché and the Events of 1869-70,  
by Lionel Dorge, Collège de Saint-Boniface.
- The Country-Born in the Red River Settlement: 1820-1850,  
by J. E. Foster, University of Alberta.
- Les premiers journaux francophones du Manitoba,  
par J.-P. Aubry, rédacteur: *La Liberté* et *Le Patriote*, St. Boniface, Man.  
Russian Refugees from Constantinople and Harbin, Manchuria, Enter Canada  
(1923-1926), by A. Balawyder, St. Francis Xavier University.
- Loring C. Christie and the Imperial Idea: 1919-26,  
by Alex I. Inglis, Department of External Affairs, Ottawa.
- Loring C. Christie and Canadian External Relations, 1935-1939,  
by John A. Munro, Department of External Affairs, Ottawa.
- Franklin D. Roosevelt and W. L. Mackenzie King: 1935-1939,  
by W. L. Matson, Bishop's University.
- The Permanent Joint Board on Defence: Agency for Canadian-American  
Military Association, by David P. Beatty, Mount Allison University.
- The Creation of the Mediaeval Parliament,  
by B. Wilkinson, Toronto.
- Patronage and Reform in the France of *Préréforme*: the Case of Clichtove,  
by Michael J. Kraus, Antioch College.
- Politics in Uniform: the Political Style of Paramilitarism,  
by Warren E. Williams, Simon Fraser University.
- Locke and the Imperatives of Work and Achievement,  
by E. J. Hundert, University of British Columbia.
- Office and Maintenance in Early Modern France,  
by Christopher Stocker, University of British Columbia.
- The Key to the Kingdom: the Defence of Veracruz, 1780-1810,  
by Christon I. Archer, University of Calgary.
- Tonypandy: Churchill's Albatross,  
by J. M. McEwen, Brock University.

Papers read at the annual meetings of the Association are printed in the Annual Reports (now titled *Historical Papers*), space permitting. Copies of Reports from 1923 to date, with the exception of 1927, 1937, 1938, 1942-1953, which are out of print, are still available. The price is \$4.00 per copy up to that of 1968, and \$6.00 for subsequent issues. An index to the Reports for the years 1922 to 1951 is available at \$1.50 per copy; a similar index for the years 1952 to 1968 is available at \$1.00 per copy.

Ces Rapports annuels (maintenant intitulés *Communications Historiques*) contiennent les travaux lus aux assemblées annuelles, dans la mesure du possible. On peut obtenir les Rapports des années 1923 jusqu'à aujourd'hui, à l'exception de ceux de 1927, 1937, 1938, 1942-1953, dont les exemplaires sont épuisés. Le prix est de \$4.00 la copie jusqu'en 1968, et de \$6.00 à partir de 1968. Un index de tous les travaux publiés entre 1922 et 1951, groupés selon l'année, l'auteur et le sujet, se vend \$1.50; un index semblable pour les années 1952 à 1968 est disponible à \$1.00 la copie.